
Porada  členů  VV, OR, OKRR, starostů  a  velitelů  okrsků  OSH  Klatovy,
konaná  dne  25. 10. 2022  v  kavárně  hotelu  Rozvoj  v Klatovech
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

N Á V R H    N A    U S N E S E N Í
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

schvaluje

15/22. Zapisovatele zápisu Ing. Ivanu Truskovou - 30 hlasů pro.
16/22. Ověřovatele zápisu:

p. Josefa Nohu a p. Milana Klečku - 30 hlasů pro.
17/22. Skrutátory porady a to: vedoucí Bc. Petru Pytlovou DiS.,
           pí. Janu Živčákovou, Michaelu Valešovou DiS. a
           Blanku Hrachovou - 30 hlasů pro,
18/22. Program dnešního jednání   - 30 hlasů pro.    
19/22. Výsledek hospodaření OSH k 30. 9. 2022 

se schodkem 9773 Kč - 27 hlasů pro,
-   1 hlas proti,
-   2 hlasy se zdržely.

20/22. Navýšení členských příspěvků 150 Kč dospělý, 100 Kč děti -  28 hlasů pro,
- 1 hlas prosti,
- 1 hlas se zdržel.

21/22. Návrh rozpočtu na rok 2023 -  28 hlasů pro,
- 2 se zdržely.

22/22. Návrh na usnesení -  30 hlasů pro.

ukládá

07/22. Starostům  okrsků,  předat  všechny  materiály, které  dnes  na  jednání obdrželi,  jednotlivým
sborům  a  okrskům.

08/22. Starostům okrsků seznámit všechny sbory s navýšením členských příspěvků.

bere na vědomí

43/22. Kontrolu plnění úkolů z usnesení z poslední společné porady, kterou provedl starosta OSH 
p. Jaroslav Šimáček.

44/22. Zprávu starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka o činnosti VV OSH od poslední společné porady k
dnešnímu dni.

45/22. Zprávu vedoucího ORR nám. starosty OSH p. Josefa Nohy o činnosti ORR od poslední společné
porady k dnešnímu dni.

46/22. Zprávu vedoucí ORŽ pí. Marie Kořínkové Dis., o činnosti ORŽ od poslední společné porady k
dnešnímu dni.

47/22. Zprávu náměstka starosty OSH a ved. ORM Bohumíra Bucifala DiS., o činnosti ORM od poslední
společné porady k dnešnímu dni.

48/22. Zprávu vedoucí OORP pí. Ing. Ivany Truskové o činnosti OORP od poslední společné porady 
k dnešnímu dni.

49/22. Zprávu ved. OROO p. Alberta Jíry o činnosti OROO od poslední společné porady k dnešnímu dni.
50/22. Zprávu předsedy OKRR p. Václava Laška o čerpání rozpočtu za r. 2022 a zprávu o činnosti OKRR

v r. 2022.
51/22.  Zprávu  starosty  OSH  p.  Jaroslava  Šimáčka,  který  seznámil  s vývojem týkajícím  se  navýšení

členských příspěvků, dále uvedl některé náklady OSH.



52/22. Seznámení se Zpravodajem OSH č. 2/2022, které provedl starosta OSH  p. Jaroslav Šimáček.
53/22. Seznámení s materiály určenými pro okrsky a pro jednotlivé sbory, které provedl starosta OSH p.

Jaroslav Šimáček.
54/22. Zprávu p. Václava Drhy, vedoucího Aktivu zasloužilých hasičů o činnosti aktivu v roce 2022 
55/22. Seznámení s návrhem na hospodaření OSH na r. 2023, které provedl předseda OKRR p. Václav

Lašek.
56/22. Diskusní příspěvek manažera obchodu HVP a.s. Štefana Asztaloše.
57/22. Diskusní příspěvek ředitele územního odboru Klatovy HZS PK plk. Ing. Aleše Bucifala.
58/22. Diskusní příspěvek starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka týkající se datových schránek pro SDH a

daňových přiznání.
59/22. Diskusní příspěvek p. Jedličky týkající se členských příspěvků a možnosti využívat aplikace pro

chod OSH.
60/22. Reakci p. Ladislava Wirtha ml. k diskusnímu příspěvku p. Jedličky. 
61/22. Diskusní příspěvek p. Velíška z SDH Předslav a reakci  na tento příspěvek od starosty OSH p.

Jaroslava Šimáčka. 
62/22. Dotaz pana Jedličky na zapůjčené peníze KSH.
63/22. Odpověď předsedy OKRR p. Václava Laška ohledně splácení zapůjčených peněz.   

Ověřovatelé zápisu:

……………………………..…. ………….……………………...
Josef Noha     Milan Klečka

Zapsala: Ing. Ivana Trusková V Klatovech dne 25.10. 2022



Z Á P I S

z porady členů VV, OR, OKRR, starostů a velitelů okrsků OSH Klatovy,
která se konala dne 25. 10. 2022 v kavárně hotelu Rozvoj v Klatovech.

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

Jednání zahájil náměstek starosty OSH  a vedoucí ORM p. Bohumír Bucifal DiS., přivítal přítomné a
požádal  o minutu ticha za zesnulé členy. Přivítal  hosty a  významné členy našeho jednání   manažera
obchodu HVP a.s. Štefana Asztaloše, ředitele územního odboru Klatovy HZS PK plk. Ing. Aleše Bucifala,
starostu  OSH  Klatovy  p.  Jaroslava  Šimáčka,  předsedu  KKRR  p.Václava  Laška,  zástupce  Aktivu
Zasloužilých  hasičů  SH ČMS  p.  Alberta  Jíru,  vedoucí  KORM  pí.  Michaelu  Valešovou  DiS.,  člena
ÚORHS p. Františka Dleska.

Náměstek starosty OSH a vedoucí ORM p. Bohumír Bucifal DiS., předal slovo hostu, řediteli ÚO KT
HZS PK plk. Ing. Aleši Bucifalovi, který všechny přítomné pozdravil a poděkoval za pozvání. Přednesl
informaci o dotacích. Hovořil o rozpočtovém provizoriu, které bylo počátkem roku, kdy se vše posouvalo
a dlouho se čekalo. Dotace doznala některých změn. Od příštího roku bude možné si vybrat z 3 druhů
CAS, které se liší v podvozcích a množství vody. Dotace je v tuto chvíli uzavřená a čeká na vyhodnocení,
dotace nakonec bude dvojnásobná, takže více sborů bude mít  možnost  dotaci  získat.  Ohledně staveb
dojde také k navýšení  dotace.  Kategorie  DA, která je sloučená  s dotací  na  přívěs  hasicí,  zde je  také
uzavřená dotace a jedná se o 19 obcí v rámci Plzeňského kraje. Krajské dotace byly přerozděleny, státní
dotace doznají také změn, díky velkým výdajům při likvidaci požáru v Hřensku, nezbylo příliš mnoho
financí. Poděkoval JSDH za zásahy v Hřensku. Uvedl, že MV bude zasahujícím hasičů dávat odměny ve
výši 100 Kč/hodinu – za plnou dobu strávenou v Hřensku. Odměnu dostanou přímo zasahující  hasiči
nikoliv celé SDH. Školení a výcviky fungují stejně jako v předchozích letech, hodně je e-learningových
kurzů. Popřál všem především zdraví do blížícího se nového roku. Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček
poděkoval plk. Ing. Aleši Bucifalovi za výbornou spolupráci mezi HZS a OSH. 

Dále slovo dostal  zástupce  HVP a.s.  Štefan Asztaloš,  který uvedl,  že  HVP a.s.   slaví  30.  výročí  od
znovuobnovení  pojišťovny.  Představil  rozsah  pojištění,  které  pojišťovna  poskytuje.  Plán,  který  byl
nastaven, 120 mil. v novém pojistném, se daří pojišťovně plnit. Letošní rok byl výjimečný, díky navýšení
cen  komodit.  Upozornil,  že je  třeba upravit  pojistné smlouvy,  které  je  nutné  zkontrolovat  především
v případě domů a domácností. Poděkoval za pozornost a odkázal na zprávu uvedenou ve Zpravodaji  č.
2/2022. 

Po příspěvcích hostů proběhla kontrola prezence. Zapisovatelem byla zvolena vedoucí OORP pí. Ing.
Ivana Trusková, ověřovateli zápisu byli zvoleni náměstci starosty OSH pp. Josef Noha a Milan Klečka.
Skrutátory porady byly zvoleny Bc. Petra Pytlová DiS. (vedoucí),  Blanka Hrachová, Jana Živčáková,
Michaela  Valešová DiS.. Dále byl schválen program jednání.

Slovo dostal starosta OSH p. Jaroslav Šimáček a provedl kontrolu plnění úkolů z usnesení z poslední
společné porady. Všechny úkoly byly splněny a dodrženy. Upozornil, že někteří zástupci okrsků, kteří se
neúčastnili porady a nevyzvedli si příslušné materiály, budou muset toto napravit. Dále starosta  OSH p.
Jaroslav Šimáček přednesl informace z činnosti VV OSH. Uvedl, že všechny zápisy z VV jsou uloženy na
stránkách OSH a nejdůležitější věci jsou uvedeny ve Zpravodaji č. 2/2022.  Pochválil práci VV OSH a
dobrou spolupráci všech členů. Všem popřál hodně zdraví a štěstí do nového roku.  

Dále slovo obdržel náměstek starosty OSH a vedoucí ORR p. Josef Noha. Promluvil o vyhodnocení PHL,
které proběhlo minulý pátek, byla oceněna úspěšná družstva a předány ceny. Vyhodnocení proběhlo bez
sebemenších  problémů.  Uvedl,  že  ostatní  informace  z činnosti  ORR  jsou  uvedeny  ve  Zpravodaji  č.
2/2022. Poděkoval za pozornost a popřál hodně zdraví.

Dále promluvila vedoucí ORŽ pí. Marie Kořínková DiS., o činnosti ORŽ. Pochválila soutěž v Rabí, byla
velmi dobře připravena. Pochválila družstvo žen v požárním sportu z Bystřice nad Úhlavou, které bylo
jediné v našem okrese, úspěšně postoupilo i z krajského kola a vyhrálo MČR v požárním sportu.



Jako  další  dostala  slovo  vedoucí  OORP Ing.  Ivana  Trusková,  která  upozornila  na  blížící  se  termíny
podzimních vzdělávacích seminářů,  které se uskuteční v Klatovech, Janovicích nad Úhlavou, Sušici a
Horažďovicích. Tématy pro letošní seminář jsou komíny, ukládání tuhých paliv, změna zákona o PO atd.
Termíny seminářů a práce celé OORP jsou podrobně popsány ve Zpravodaji č. 2/2022.

Vedoucí OROO p. Albert Jíra, pozdravil jednání. Poděkoval vedoucí OORP za společné odborné rady.
Poděkoval všem členům za činnost a upozornil na neomlouvání se z jednání. Předpokládá, že od příštího
roku  budou  obnoveny  kurzy  pro  techniky  ochrany  obyvatel.  V současné  době  okres  Klatovy  nemá
žádného. 

Následoval  příspěvek  náměstka  starosty  OSH  a  vedoucího  ORM  p.  Bohumíra  Bucifala  DiS.,  který
promluvil  o  práci  ORM.  15.10.2022  proběhl  pravděpodobně  poslední  ZPV v Bystřici  nad  Úhlavou.
Upozornil  na  změny  ve  hře  Plamen,  která  se  pozměnila.  Veškeré  výsledky  byly  zaslány  vedoucím
mládeže a  rovněž jsou uvedeny ve Zpravodaji  č.  2/2022. ORM plánuje uspořádat  zimní sraz,  pokud
situace dovolí. Poděkoval za práci všech ohledně pořádání soutěží pro mladé hasiče a popřál do nového
roku. 

Vedoucí AZH p. Václav Drha pozdravil všechny přítomné a odkázal na zprávu ve Zpravodaji č. 2/2022.
Upozornil,  že bylo omlazeno vedení.  Složka Aktivu zasloužilých hasičů má 182 členů,  32 z nich je
nositelů Titulu zasloužilý hasič. Informoval o výzvě AZH k hasičům v odboji a během 2. světové války.
Poděkoval za účast všech členů. 

Předseda OKRR p. Václav Lašek pozdravil  za OKRR. Uvedl,  že rada kontroluje dle plánu a nebylo
doposud shledáno žádné pochybení.  K 30. 9.  2022 bylo hospodaření s mírným schodkem - 9773 Kč,
zpozdilo se vyplacení dotací. Uvedl, že lze očekávat, že hospodaření OSH za rok 2022 skončí s mírným
záporným schodkem,  který  bude  pokryt  z prostředků  OSH  získaných  z hospodaření  předchozích  let.
Upozornil, že musíme schválit návrh rozpočtu na příští rok. Rozpočet na příští rok předpokládá navýšení
členských příspěvků a musí počítat s tím, že jsou schváleny navýšené odvody. 

Následoval  bod,  týkající  se  změny  výše  členských  příspěvků.  Starosta  OSH  p.  Jaroslav  Šimáček
upozornil, že o navýšení již bylo předběžně jednáno, díky navyšujícím se cenám. Diskuse probíhala i na
vyšších  úrovních  SH  ČMS,  kde  byly  porovnávány  naše  členské  příspěvky  s  členskými  příspěvky
v ostatních spolcích.  Na shromáždění starostů bylo nakonec schváleno, že odvody budou za každého
člena bez rozdílu věku 50 Kč, dříve 10 Kč za dítě a 20 Kč za dospělého. O navýšení se diskutovalo již na
poradě před rokem, nejdříve nebylo jasné, o kolik se navýší, ale předpoklad byl, že navýšení bude nutné.
Cca se v současné době bude za okres Klatovy odvádět 550 tisíc Kč na SH ČMS. Předběžné jednání o
navýšení  členských  příspěvků  na  našem  okrese  proběhlo  také  na  VV.  Důvody  pro  navýšení  jsou
především výše odvodů na SH ČMS. Dalšími jsou vzrůstající náklady například na činnosti OR (zajištění
stravy je cca 15 – 20 tisíc Kč), podzimní školení vedoucích MH (loni 47 tis, letos 60 tis. Kč), hra Plamen
43 tis. Kč, AZH, ačkoliv si členové sami platí, OSH doplácí 50%. Pronájem kanceláře – cca 80 tis. Kč za
OSH,  předpoklad  je,  že  dojde  k navýšení.  Zde  je  nutné  vyzdvihnout  spolupráci  s HVP,  která  platí
polovinu nájmu. Mzdy pracovníků OSH se nezvedají, dříve činnost prováděli dvě pracovnice dnes jen
jedna a brigádnice. Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček podotkl, že pokud dále chceme mít zajištěný servis
kanceláře OSH, je nutné příspěvky zvýšit. Kancelář OSH dobře spolupracuje a zajišťuje servis všem OR.
Uvedl, že navýšení projednané na VV je navržené: 150 Kč dospělý hasič, 100 Kč mladý hasič. Upozornil,
že navýšení  je  nutné,  aby dál  kancelář a  celé  OSH fungovalo.  Poděkoval  za pochopení  a poprosil  o
komentáře k problematice navýšení členských příspěvků. Nikdo se nepřihlásil a bylo zahájeno hlasování. 

Došlo k hlasování  o  navýšení  členských  příspěvků na 150 Kč za dospělého a  100 Kč za děti.  Bylo
hlasováno  28  hlasů  pro,  1  se  zdržel,  1  proti.  Navýšení  členských  příspěvků  v uvedené  výši  bylo
schváleno. Starosta  OSH p. Jaroslav Šimáček uvedl,  že na starosty okrsků s rozhodnutím o navýšení
členských příspěvků přijde e-mail a jejich povinností je s ním seznámit všechny sbory v daném okrsku.
Předseda OKRR p. Václav Lašek, představil rozpočet, který zatím skončil – 9773 Kč. Hospodaření k 30.
9. 2022. O dosavadním čerpání rozpočtu bylo hlasováno a bylo schváleno. 



Dále předseda OKRR p. Václav Lašek představil návrh rozpočtu: na příjmech 1 769 850 Kč a výdajích
1 533  250  Kč  na  rok  2023.  Návrh  byl  také  hlasován  a  schválen.  Předseda  OKRR  p.Václav  Lašek
poděkoval za schválení rozpočtu. 

Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček představil materiály do sborů, které byly předány při prezenci dnešního
jednání.  Požádal  jednotlivé  zástupce  sborů,  aby  reagovali  na  své  výročí  a  pokud  budou  požadovat
vyznamenání,  je  nutné  žádat  se  stanoveným předstihem,  aby  vše  bylo  včas  vyřízeno.  Upozornil  na
plánovaný hasičský ples a požádal o případné zajištění tomboly, za kterou poděkoval. Při představování
Zpravodaje č. 2/2022 upozornil na jeho obsah, který postupně probral. Upozornil, že pokud budou změny
ve výborech SDH, je lepší kontaktovat kancelář OSH a domluvit se na případných dokladech, které je
nutné podat. Uložil všem starostům povinnost předat všechny dokumenty do sborů a upozornil na včasné
vrácení jednotlivých dokumentů na OSH. 

Starosta  OSH p.  Jaroslav Šimáček také  upozornil  na datové schránky,  od 1.  1.  2023 dle  zákona č.
261/2021 Sb.,  je  budou mít  i  spolky,  což znamená i  SDH. Daňové přiznání  bude nutné již  podávat
prostřednictvím datových schránek elektronicky. Daňové přiznání nemusí podávat ten, který nemá příjmy
z podnikání (má jen členské příspěvky – ale musí podat oznámení). Datové schránky budou automaticky
zřízené přes statutárního zástupce SDH. Na stránkách OSH bude umístěn dokument pro účetnictví  a
daňové přiznání sborů. 

Následovala diskuse, do které se jako první přihlásil p. Jedlička a promluvil o svém hlasování, kde byl při
hlasování pro navýšení členských příspěvků proti. Sám je pro, ale členové jeho okrsku jsou proti, takže
hlasoval jako za okrsek. Pochválil starostu OSH p. Jaroslava  Šimáčka a paní Jiřinu Janečkovou, kteří
dobře pracují. Uvedl, že nesouhlasil s rozpočtem proto, že by nám pomohly aplikace, které by ušetřily
mzdy za pracovníky OSH.  Promluvil k přijímání pracovnic na OSH, které by měly mít ukončeny moduly
ECDL a dle jeho názoru bychom měly tyto moduly vyžadovat. Na tento příspěvek zareagoval p. Ladislav
Wirth ml. a upozornil na to, že zmiňované aplikace stojí spoustu peněz a uvedl, že financování pracovnice
nejspíš vyjde levněji. 

Další  diskusní  příspěvek  přednesl  p.  Velíšek  z SDH Předslav  a  uvedl,  že  při  soutěži  bylo  porušeno
pravidlo, kde byl povolen v družstvu žen muž, a toto zvýhodněné družstvo uvedlo, že to povolil starosta
OSH p. Jaroslav Šimáček. Pan Velíšek se dále  zeptal, zda je změna v pravidlech a pokud ne, zda je
možné ji do pravidel uvést. Na to reagoval starosta OSH p. Jaroslav Šimáček, který změnu negoval, došlo
k chybě, toto povolení vzal zpět, omluvil se za chybu. 

Následoval dotaz p. Jedličky, který se zeptal předsedy OKRR p. Václava Laška, zda již byly vráceny
půjčené  peníze  kraji.  Na  to  reagoval  předseda  OKRR p.  Václav  Lašek  a  uvedl,  že  vše  je  postupně
spláceno, zbývá cca 40 000 Kč, které budou splaceny v roce 2023. Další se do diskuse nikdo nepřihlásil a
tak byla diskuse ukončena.

Bylo přečteno usnesení, nikdo z přítomných ho nechtěl doplnit. Proběhlo hlasování a usnesení bylo 30-ti
hlasy schváleno.

Závěrem poděkoval náměstek starosty OSH  a vedoucí ORM p. Bohumír Bucifal DiS., za jednání a všem
přítomným popřál  hodně  zdraví  a  štěstí  do  nového  roku.  Jednání  ukončil  starosta  OSH p.  Jaroslav
Šimáček, který všem poděkoval za veškerou práci a účasti na jednáních. Popřál do nového roku.

Ověřovatelé zápisu:

……………………………..…. ………….……………………...
Josef Noha     Milan Klečka

Zapsala: Ing. Ivana Trusková V Klatovech dne 25.10. 2022




